
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr  

XXVIII Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 25 marca 2021  

Obrady rozpoczęto 25 marca 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:26 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

XXVIII sesję Rady Miejskiej w Tułowicach otworzył Przewodniczący Rady Frédéric Coppin, 

poinformował, że sesja jest zamknięta, wyraził nadzieję, że taka sytuacja ma miejsce ostatni 

raz, bo miał nadzieję, że w marcu obrady odbędą się w normalnym trybie. Przypomniał, że 

jeżeli ktoś miał jakieś pytania, to mógł się zwrócić do dyrektorów, kierowników i 

pracowników Urzędu oraz Burmistrza. 

Przypomniał o obowiązku używania maseczek podczas sesji i o oznaczonych miejscach,  

a także o respektowaniu przepisów związanych z pandemią. 

Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są nagrywane, 

transmitowane na żywo i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk,  

a wersja archiwalna dostępna jest w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej 

Urzędu oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 15 Radnych,  

co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały oraz przywitał wszystkich obecnych i oglądających 

obrady. 

 

 

 



2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że porządek obrad wraz  

z materiałami sesyjnymi Radni otrzymali za pomocą eSesji i zapytał, czy są wnioski  

o jego zmianę.  

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski zgłosił autopoprawkę do uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej dotyczącej sposobu prezentacji wolnych środków,  

w szczególności zasad wykonywania budżetu. Dodał że szczegóły przedstawi Pani Skarbnik 

podczas procedowania uchwały. 

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 lutego 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Miejskiej z dnia 25 lutego 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin stwierdził, że protokół został zatwierdzony 

jednogłośnie. 

 

4. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 22 lutego 2021r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został wysłany 

zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 22 lutego 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin stwierdził, że protokół został zatwierdzony 

jednogłośnie. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia i zwrotu części opłaty za korzystanie z zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży w roku 

2021. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w poniedziałek Pani Kinga Chodorowska przedstawiła 

projekt uchwały, ustalono o wsparciu przedsiębiorców branży gastronomicznej. 

 

Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia i zwrotu części opłaty za korzystanie z zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży w roku 

2021. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr XXVIII/151/2021 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania Strategii Rozwoju Gminy 

Tułowice na lata 2022-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pan Sekretarz wraz z specjalistą Dawidem Hoinkis 

przedstawili dokumentację Strategii oraz jej cel, dodał że dokument Strategii jest podstawą do 

wnioskowania o fundusze unijne. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały, dodał iż ustalono, 

że w komitecie będą wszyscy radni oraz odbędą się konsultacje z mieszkańcami. 



Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania Strategii Rozwoju Gminy 

Tułowice na lata 2022-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu strategii, w tym trybu konsultacji. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr XXVIII/152/2021 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że na posiedzeniu komisji Pani Aleksandra Franciszków 

przedstawiła projekt uchwały i poprosił Wiceprzewodniczącego o odczytanie uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 



 

Uchwała nr XXVIII/153/2021 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że na posiedzeniu komisji Pani Skarbnik 

omówiła projekt uchwały, a zmiana o którą wnioskował Burmistrz została udostępniona 

radnym na eSesji i poprosił Skarbnik o objaśnienie zmian. 

 

Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk szczegółowo omówiła zmiany wprowadzone  

w uchwale w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r., dodając że każdy zapis ma 

swoje odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały i stwierdził, że 

zmiany zostały narzucone przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr XXVIII/154/2021 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przewodniczy Rady Frédéric Coppin poprosił Skarbnik o omówienie projektu uchwały. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk powiedziała, że konsekwencją zmian i poprawki budżetu jest 

właściwe wpisanie kwoty w wieloletniej prognozie finansowej. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

 

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta 

Żytkiewicz. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr XXVIII/155/2021 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Przewodniczy Rady Frédéric Coppin omówił procedurę podjęcia uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jan Bojkowski odczytał uchwałę podjętą 

na posiedzeniu komisji w dniu 15 marca 2021 r. 

 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała nr XXVIII/156/2021 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że ta uchwała będzie procedowana tak jak 

poprzednia i oddał głos Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Komisji Jan Bojkowski odczytał uchwałę podjętą na posiedzeniu komisji  



w dniu 15 marca 2021 r. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij przedstawił zapisy projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, 

Krzysztof Ptak, Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXVIII/157/2021 

 

Przewodniczący Rady zarządził 5-cio minutową przerwę w obradach. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że Pani Barbara Saga przedstawiła 

Sprawozdanie podczas posiedzenia komisji. 

Brak pytań. 

 

13. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pani Ewa Ziubrzycka-Bień już w lutym przesłała sprawozdanie, które zostało 

zamieszczone na eSesji. 

Brak pytań. 

 

14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za rok 2020. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że to jest na takiej samej zasadzie. Pani 

Ewa Ziubrzycka-Bień przesłała dokument, został on zamieszczony na eSesji i w razie pytań 

radni mogli zadzwonić bezpośrednio do Pani Kierownik. 

Brak chętnych do zabrania głosu. 

 

15. Informacja o wykorzystaniu obiektów „Orlik”. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że Pan Duraj, który jest odpowiedzialny 

za „Orlik” przedstawia Sprawozdanie. Poprosił Burmistrza o zabranie głosu w sprawie 

Sprawozdania. 



 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odczytał treść Sprawozdania. 

16. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski poinformował o uczestnictwie w nagraniu wielogodzinnego 

materiału promocyjnego Gminy. Wspomniał o odwiedzinach sołtysów z okazji ich święta. 

Wspomniał o spotkaniu z mieszkańcami Szydłowa, którego tematem była budowa kanalizacji oraz 

o wizycie Starosty Opolskiego, podczas której omówiono inwestycje planowane do realizacji w 

najbliższym czasie oraz te już wykonane. Przekazał informację o zmianie rozkładu jazdy PKP i 

wyczekanym fakcie zatrzymywania się szynobusu na dwóch dodatkowych przystankach oraz 

związanej z tym budowie chodnika w stronę przystanku PKP w Goszczowicach. 

Burmistrz poinformował o darowiźnie KOSD-u kamienia do naprawy  dróg, wskazując iż 50 ton 

zostało już zadysponowane do Ligoty. 

Wspomniał o wizycie Kierownika Zarządu Dróg Wojewódzkich z Grodkowa oraz o planach 

budowy ścieżki rowerowej w stronę Niemodlina. 

17. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poprosił Wiceprzewodniczącego o zabranie głosu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że Rada jest informowana przez 

Burmistrza na bieżąco. Poinformował o spotkaniu z Sekretarzem odnośnie postępowania 

podczas tworzenia Strategii Gminy. Stwierdził, że kontakt telefoniczny jest i nie będzie powielał 

informacji przekazanych już przez Burmistrza. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odczytał pismo Sołtys Tułowic Małych Beaty Nadybskiej. 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że nie otrzymał żadnych nowych wniosków. 

 

19. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że 24 marca dostarczono wszystkim poprzez 

eSesja zaktualizowany Rejestr listów i poprosił Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 

otrzymanej korespondencji. 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij przedstawił pismo Rejonu Dróg w sprawie pozimowej 

naprawy ubytków nawierzchni oraz zapytania Urzędu Wojewódzkiego dotyczące podjętych 

przez Radę uchwał. 

Brak chętnych do zabrania głosu. 

20. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że 24 marca został dostarczony za pomocą  

eSesji rejestr pytań i dodał, że nie otrzymał żadnych nowych pytań. 

 

 



21. Wolne wnioski. 

 

Radny Krzysztof Mróz zapytał o efekt spotkania Burmistrza ze Starostą w temacie chodnika  

w Szydłowie zaznaczając, że sołectwo mając plany i uzgodnienia stara się o ten chodnik od 10 

lat. Wskazał na oszczędności powstałe po przetargu na realizację chodnika w Goszczowicach  

i zasugerował, aby zapytać Dyrektora w jaki sposób planuje te 200 tys. zagospodarować  

w Szydłowie. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że taką osobą, która powinna na bieżąco pytać o 

ten chodnik, jest Radna Powiatowa. Poruszył temat odtworzenia przystanku w Szydłowie oraz 

budowy chodnika w Goszczowicach. Zobowiązał się, iż porozmawia z Panią Heleną Wojtasik, 

aby monitowała w tej sprawie. Wskazał na konieczność budowy chodnika również w Ligocie 

Tułowickiej nad stawem. 

 

Radny Krzysztof Mróz powiedział o natężeniu ruchu na odcinku drogi w Szydłowie, co stanowi 

realne zagrożenie.  

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin doprecyzował, że spotkanie ze Starostą to było raczej 

spotkanie kurtuazyjne niż robocze i dodał że Burmistrz poprosił Starostę o zaproszenie na 

spotkanie robocze w innym terminie. 

 

Radny Krzysztof Mróz poprosił o poproszenie Starosty o spotkanie robocze, ewentualnie  

z Dyrektorem Dróg Powiatowych, aby uzyskać jakieś konkrety, ponieważ kończy się obecny 

okres planistyczny. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski odczytał informację dotyczącą tworzenia przez Gminę 

Strategii  

i poprosił o wypełnianie ankiet. 

 

22. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący podał terminy : 

Posiedzenie Komisji – 26 kwiecień br. godz. 16:00, 

Sesja – 29 kwiecień br. godz. 16:00. 

 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zamknął 

obrady XXVIII sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach 

Frédéric Coppin  

Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


